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Nr. 2110 /24.09.2013 

 
Către organizaţiile sindicale afiliate 
În atenţia liderului şi membrilor de sindicat 
Ref. informare septembrie (2)  

 
 

Stimaţi colegi, 
 

În continuarea informării prezentate la începutul lunii septembrie, supunem atenției dumneavoastră alte 
câteva evenimente derulate în această perioadă.  

Informații de natură profesională și/sau sindicală sunt postate săptămânal pe site-ul organizației. Cei interesați 
le pot parcurge la  adresa www.siphd.ro.  
 
 Discuții cu „factori de decizie” 
 Joi, 12 septembrie, a avut loc la București o întâlnire a Consiliului Liderilor Federației Sindicatelor din Educație 
„Spiru Haret” cu „factori de decizie” din Parlamentul României și Ministerul Educației Naționale. 
 Au fost prezenți: doamna Ecaterina Andronescu – senator, președintele Comisiei învățământ din Senatul 
României, domnul Tîlvăr Angel – deputat, președintele Comisiei învățământ din Camera Deputaților, domnul Mihnea 
Costoiu – ministru delegat. Au lipsit de la întâlnire premierul – Victor Ponta și ministrul educației - Remus Pricopie. 
Deși confirmaseră prezența la întâlnire, aceștia au „absentat” motivat de evenimentele din județul Galați care au 
necesitat prezența lor acolo. 
 Din partea Federației Sindicatelor din Educație „Spiru Haret” au fost prezenți peste 100 de lideri sindicali 
reprezentând toate județele țării și unitățile școlare din București afiliate Federației. Județul Hunedoara a fost 
reprezentat de liderul SIP Hunedoara, domnul Paul Rusu. 
 Obiectivul întâlnirii a fost acela de analiza stadiul soluționării celor mai importante revendicări/solicitări ale 
Federației Sindicatelor din Educație „Spiru Haret” de către Guvern și Ministerul Educației Naționale. 
 Președintele Federației, domnul Marius Nistor a prezentat sintetic  un material (este postat pe site) cu 
principalele solicitări ale membrilor de sindicat.  În continuare, conform „scenariului” pregătit cu o zi înainte în cadrul 
Biroului Executiv, au fost prezentate punctual de către mai mulți vorbitori (peste 30) probleme care acoperă toată 
aria de interese profesionale și sindicale: 
- modificarea Legii Educației Naționale; 
- alte modificări legislative: pensii, dialog social; 
- finanțarea învățământului: buget de 6% din PIB, modificarea costurilor standard/elev; 
- structura învățământului; 
- curriculum; 
- mobilitatea personalului; 
- salarizare: legea salarizării, creșteri salariale; 
- relația cu factorii politici și administrațiile publice; 
- etc. 
 În cadrul dialogului cu reprezentanții Parlamentului și ai MEN au fost oferite răspunsuri la problemele 
semnalate. În esență, din răspunsurile oferite s-au conturat următoarele idei: 
- există intenția și voința politică de a modifica Legea Educației Naționale în această toamnă; modificarea a fost 
amânată „pentru ca prin aplicarea actualei legi să vedem ce nu funcționează și ce trebuie schimbat”; 
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- în modificarea legii se va conlucra cu federațiile sindicale reprezentative; 
- în anul 2014 se vor aloca educației sume mai mari decât în 2013, dar nu se va ajunge la prevederea legală de 6% din 
PIB;  
- se va acorda o prioritate absolută modificării curriculum-ului; 
- după modificarea Legii Educației se vor modifica și alte acte normative referitor la: structura învățământului 
(revenirea clasei a IX-a la liceu, înființarea școlilor profesionale) mobilitatea personalului, componența și funcționarea 
consiliilor de administrație, evaluările naționale etc.; 
- se încearcă o îmbunătățire a salarizării în educației după data de 01 ianuarie 2014: vor crește mai ales salariile mici, 
salariul de intrare în sistem 1.000 lei brut. 
 După mai bine de patru ore de discuții președintele federației a mulțumit participanților și a concluzionat: 
- nu există încă voința politică de a investi cu adevărat în educației și de a face o reformă reală; 
- actuala putere nu trebuie să uite de sprijinul de care a beneficiat în alegeri din partea profesorilor; 
- profesorii așteaptă în continuare „să faceți mai mult pentru educație”. 
 S-a convenit o nouă întâlnire în jurul datei de 05 octombrie. 
  
 Videoconferința MEN - ISJ 
 Vineri, 20 septembrie a.c., începând cu orele 08:00, a avut loc videoconferința ministrului educației cu 
reprezentanții inspectoratelor școlare județene. 
 Din partea MEN au participat și au avut intervenții în cadrul videoconferinței: Remus Pricopie – ministrul 
educației, Corina Marin – director general adjunct în cadrul Direcției Generale Management, Resurse Umane și Rețea 
Școlară Națională, Mihai Păunică - director general Direcţia Generală Economic, Finanțe, Resurse Umane, Gheorghe 
Ghelmez – director Direcţia Resurse Umane, Gabriel Ispas – secretar general adjunct.  
 La nivelul fiecărui inspectorat școlar au fost prezenți inspectorii școlari generali și generali adjuncți, șefii 
compartimentelor managementul resurselor umane, economiștii șefi, reprezentanți ai comitetelor de părinți, 
reprezentanți ai sindicatelor. 
 Videoconferința a fost organizată la propunerea sindicatelor, în special, pentru a se liniști tensiunile care au 
apărut în sistem după ce Ministerul Finanțelor Publice a solicitat o simulare a aplicării Legii 284/2010. Conform 
acestei simulări unele salarii ar fi trebuit să scadă de la 01 ianuarie 2014.  
 Din explicațiile oferite de reprezentanții MEN au rezultat următoarele: 
- simularea aplicării Legii 284/2010 reprezintă doar o „ipoteză” de lucru; aceasta va fi modificată dacă nu conduce la 
ceea ce se urmărește: creșterea salariilor; 
- simularea are rolul de a compara veniturile și influențele bugetare; 
- datele obținute din diferite sectoare bugetare vor fi utilizate pentru constituirea unei baze de date care să permită 
majorarea salariilor de la 01 ianuarie 2014; 
- nu se are în vedere micșorarea salariilor, ci dimpotrivă majorarea lor. 
 Reprezentanții sindicatelor au arătat că toate aceste tensiuni care au apărut în unitățile școlare puteau fi 
evitate printr-o mai bună comunicare. Sindicatele nu au fost informate nici în ceea ce constă acțiunea și nici care este 
scopul acesteia. 
 În cadrul videoconferinței au mai fost discutate și alte probleme referitor la: 
- încadrarea cu personal didactic conform Metodologiilor în vigoare; respectarea acestora; încadrarea unităților 
școlare cu personal didactic calificat;  
- interdicția de a se comercializa auxiliare didactice de către profesori; evaziunea fiscală care se produce în acest caz; 
problema este în vizorul organelor de control (ATENȚIE!); 
- fondul clasei/fondul școlii; „cadrele didactice nu au ce căuta în proximitatea acestui subiect”; aceste fonduri aparțin 
comitetelor de părinți și sunt gestionate de către acestea (ATENȚIE!). 
 

Cu colegialitate, 
 
 

Consiliul Județean 
S.I.P. Hunedoara 


